

အေးမိန်းဝေသာ ဝေးခြင်းမိန်း

COVID-19 ဟု ဝေခေသော ကိုဂြိုဟ်ဗိုင်းရပ်စ် အသစုဖေဟကာငှာ ဖြစ်ပွားသော အသကုဂ္ဂလမုးဖေဟကာငှာ ဆိုရာ ဖားနာမး ဝေပေငေပါကုဂ္ဂခင်းသညှ စိုးရိမ္မရာ ဖြစ်ပွားသောလညှး ထိတ္တနဝေခ်ကွားခေရန မလိုအပါ။ ဝေရာဂါထိန်းခိပိုဝေရးခွင့် ကာကြယဝေရးအတြကု စတ္တမ်း (CDC) မွ လမုးဝါးခွံကွါ အေပျချပီရ် အရန္တသငှဂ်မး အားထုတုပျခင်းမိန်းကို ညှးဝိးဝိးဝိးဝေဆာငှဂ်ကု UVM က်နးမာဝေရး ကြန္တညှ ဗာမငှပျညှယ က်နးမာဝေရးဌာနခွင့် နယူးဝေရာခပျညှယ က်နးမာဝေရး ဌာနတိုမုးခွင့်အတူ လကြံ လပိုလ်ကု ပိပါသညှ။ ကြံးဝိုပိုမုး၏ အျမငှမားဆံဝို ဦးစားဝေပေးသညှ ကြံးဝိုပိုမုး၏ လူနာမား အားလံဝိုအတြကု ဝေးကင်းလံဝိုခိဝေရးခွင့် အရညှေသြး ပျညှမိသညှ ဝေစာငှဝေဂ္ဂကု ဆက္က ကု ပံပိုးပျခင်း ဖြစ်ပါသညှ။

ကိုဂြိုဟ်ဗိုင်းရပ်စ် ပ်းခွံမုးကို ကာကြယန နညှးလမုးမိန်းခွင့် သငှခွင့် ခ်စွငေသော သူမား ဝေရာဂါလကရုဏာမားကို ခံစားရလ်ငှ ဝေဆာငှဂ်ကုမညှ အဆငှမားအေဟကာငှာ ဝေရာဂါအန္တိကုလကွားကို ဝေအာကြံ ဝေတြပိရပါမညှ။

သညှ ဖားနာပျခင်း၊ ဝေခင်းဆိုးပျခင်း ဝေခွင့်/သိုမဟုတု အသကုဂ္ဂ၊ မဝလ်ငှ ဖြစ်ပွားခိုငှါက ပံပိုးသူခွင့် ဝေပျဟဆိုရန အရန္တို ဝေစာငှဝေဂ္ဂကု ပံပိုးကို ဆကြယန မေမပါခွင့်။

အိမ္မိင်း ဝေစာငှဝေဂ္ဂကုသညှ နာမက်နးဝေသော ကြံးဝိုပိုမုး၏ အဖြပငှ အမ်းစုအတြကု အေကာင်းဆံဝို ဝေဂြးခိယှး ဖြစ်ပွားခိုငှါသညှ။

ကိုဂြိုဟ် ဗိုင်းရပ်စ်တာ ဘာလဲ။

ကမာှာ က်နးမာဝေရး အဖြပအစညှး (WHO) ဝေပျဟဟကာခိတ္တရ - ကိုဂြိုဟ် ဗိုင်းရပ်စ်ညှ သာမန အေအးမိပျခင်းမွ ပိုမိုရ် ပျပင်းထနဝေသော ဝေရာဂါမားအထိ အေဂ္ဂအလယိုင်း အသကုဂ္ဂလမုးဖေဟကာငှာဆိုရာ ဝေရာဂါလကရုဏာ (MERS) ဝေခွင့် ပျပင်းထညှ အသကုဂ္ဂလမုးဖေဟကာငှာဆိုရာ ဝေရာဂါလကရုဏာ (SARS) ကဲ့သိုမေသော လူသားမားတြငှ အသကုဂ္ဂလမုးဖေဟကာငှာ ကူးစကုဝေရာဂါမားကို ဖြစ်ပွားခိုငှသော ဗိုင်းရပ်စ် အမ်းအိဒြယှကီးတစှ ဖြစ်ပါသညှ။ COVID-19 သညှ မဟကာဝေသးမိဝေသ ဝေပေငေပါကုဝေသော ကိုဂြိုဟ် ဗိုင်းရပ်စ်ဖေဟကာငှာ ဖြစ်ပွားသော ကူးစကုဝေရာဂါ ဖြစ်ပါသညှ။ ၂၀၁၉ခုခွစ ဒီဇေလတြငှ တဂ္ဂတုခိုငှ ဝူနာခွစ စတငှရ် မုးဖြးမိ ဤဗိုင်းရပ်စ် အသစုခွင့် ဝေရာဂါအသတ္တိ မသိပိုခဲဟကပါ။

ရောဂါလက္ခဏာရပ်များသည် မညီညွတ်စွာ ပျံ့နှံ့နေပါသည်။ တုပုံကြေး သို့မဟုတ် သာမန် အေးမိပျခင်းဝေဝေ မညီညွတ်စွာ ဝေဝေ ဝေဝေ ယူရသနည်း။

ရောဂါလက္ခဏာရပ်များသည် ဝေဝေဝေဆိုးပျခင်း၊ ဖမ်းနာပျခင်းဝေဝေ အသကုတ်၊ မပျခင်းတို့ ပျံ့နှံ့ပါသည်။ ဤရောဂါ လက္ခဏာရပ်များသည် တုပုံကြေးဝေဝေ ဆွဲဝေဝေသာလည်း ဤရောဂါကို တုပုံကြေးထက် ပိုမို၍ ပျပင်းထန်စေနိုင်သော ယူဆပါသည်။

သို့သော် ဝေဝေဆိုးပျခင်း၊ ဖမ်းနာပျခင်း သို့မဟုတ် အသကုတ်၊ မဝလွင့် ပံ့ပိုးသူဝေဝေ ဝေပျဟဆိုရန် အရံဝေဝေ ဝေဝေဝေဝေကွဲ၊ ဝံ့ဝံ့ကို ဆကြွယ်ပါ။

မညီညွတ်စွာ ကူးစက်နေပါသည်။

COVID-19 သည် ဝေလထဲ၌ အစကေလေးများမွတ်ဆင့် ပံ့ပိုးပါသည်။ ထိုပျခင်းကွဲ ဝေဝေဆိုးပျခင်းဝေဝေ ဝေဝေဝေပျခင်းသည် အနီးနား၌ လူများထံ ပံ့ပိုးပို့ပေးပါသည်။ မကွဲဝေဝေပျခင်းကိုလည်း ညှစ်မှေးစေပေးနိုင်ပါသည်။ ရောဂါပိုးသိည့် ကာလသည် ၁၄ ရက်၊ ယူဆသာလည်း ဝံ့ဝံ့ရပေစေနိုင်ပါသည်။ ပိုမို၍ နားလည်စွာ ဝေပျဟင်းလဲလားပို့ပေးပါသည်။

မညီညွတ်စွာ ကာကြားနိုင်ပါသည်။

အေပျခင်း ကာကြားရေး လက်တွေ့ကျကျဆောင်ရွက်ရန်သည် ကြံ့ခိုင်မှု၊ အစမဲတမ်း အသံဝေပျခင်းသည် ဝေဆင့်ကြံ့ခိုင်မှု ပျစွာပါသည်။

လက်ကို မဖုကာခဏ သန့်စင်ပါ။ အိတ်ဆွဲဆွဲ အရက် လက်ဆေးရည် အသံဝေပျခင်း အစမဲတမ်း သင့်၏လက်ကို ဝေဆေးပေးပါ။ မကွဲဝေဝေကို မထိတွေ့ပါ။ လူထုထဲသို့ ဝေဆင့်ရာများကို ဝေဝေဝေ ပံ့ပိုးပို့ပေး၍ ခံစားရသော ထုထွေးမှု မရှိစေရန် CDC မှ ဦးစားပေး ဝေပျဟင်းလဲလား ဝေဝေဝေဝေဝေ သို့မဟုတ် ခရီးသွားပျခင်းကို ဝေဝေဝေ။ အဝေးမှနေ၍ ဝေပျခင်းသင့်ဆွဲပျခင်းသည် ပိုမို၍ အေးချမ်းလှပသော အရာပျစွာပါ။ ကြံ့ခိုင်မှု၏ ဝေဝေဝေဝေ၊ ညှစ်မှေးဝေဝေဝေဝေဝေဝေဝေဝေ ဖြစ်ပေါ်စေသော အရာပျစွာပါ။ လူထုထဲသို့ ဝေဆင့်ရာများကို ဝေဝေဝေ ဝေပျဟင်းလဲလား အေပျခင်း၍ ထည့်သွင်းစေရန် လိုအပ်ပါသည်။

သင့် ဝေဒနာထိခံစားရခြင်းနှင့် အိမ်ထောင်ရေး ဝေဒနာပါ။ လက်တွေ့ကို ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ အသံဝိုင်းပျံ့မ၊ ပျံ့မငဲ့မားဝေသာ မိန်းကလေးတစ်ယောက်ကို ဝေနေ့စဉ် ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ သင့်ညီ ဗိုင်းရစ် ပံ့ပိုးဝံ့မျှသာ ဝေနေရာကြောင့် ဝိဝေနေလို့ အသက်ဉာဏ် ရယူရန် သင့်၏ အဓိက ဝေစောင့်ရှောက်မှု၊ ဆရာဝန် ဆကြွယ်ပါ။ အသက်ရှု၊ မချခင်း မရှိလို့ သို့မဟုတ် အေးရင်းပေပင့် ဝေဆေးဝါး အကူအညီ မလိုအပ်ဘဲ အေးရင်းပေပင့် ဝေစောင့်ရှောက်မှု၊ သို့မဟုတ် အေးရင်းပေပင့် ဌာနသို့ မပြောင်းပါဝံ့။

ကိုကိုခိုင်းရပ်စ်-၁၉ ကို ရောဂါကူးစက်မှု ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။

ကြီးဝံ့ပျံ့ညီ မဖက်ကာဝေသေးမိက ခရီးမှ ပျံ့ပေးဝေရာကွာခဲ့စဉ် ယခု ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။

ကြီးဝံ့ပျံ့ညီ စစ်ဆေးခံသင့်ပါသလား။

ပထမဆုံး သင့်ပေးဆောင်သည့် အရာမှာ သင့်ဆရာဝန်၏ ဝံ့ခင်းသို့ ဖုန်းဆက်၍ သင့်၏ ဝေရာဂါလက္ခဏာများ အဖက်ကာဝေ ဝေပျာပျံ့ပါ။ အနီးနားကြောင့် တပုခင်းဝံ့ အေးရင်းပေပင့် ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ ဝေရာဂါလက္ခဏာများ တူညီပါသည့် အေးရင်းပေပင့် ဌာန သို့မဟုတ် အေးရင်းပေပင့် ဝေစောင့်ရှောက်မှု၊ မလိုအပ်ဘဲ မပြောင်းဝေစေပါ။

ကြီးဝံ့ပျံ့ညီ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။

သင့် ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ လက်တွေ့ကွာဝေးရေးကို သတိရှိစွာ ကိုင်တွယ်ပါ။ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ အခြေခံ သင့်၏ ပါးစပ်ဝံ့ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။

သင့်ဆရာဝန်၏ ဝံ့ခင်းသို့ ဖုန်းဆက်၍ သင့်၏ ဝေရာဂါလက္ခဏာများ အဖက်ကာဝေ ဝေပျာပျံ့ပါ။ ဆရာဝန် ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ အဆင့်များအား သင့်ကို အသက်ဝေပေးဝံ့လိမ့်မည်။

တစ်ဝံ့တစ်ယောက် စစ်ဆေးမေး လိုအပ်သည့်အခါ မညီမညီ ဆုံးပျံ့မည်။

ယခုအခါနှင့် စစ်ဆေးမေး ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ CDC ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ စိတ်ချရသော စံသတ်မှတ်ချက်များ ပါပါသည်။ သို့မဟုတ် အခြေခံ တိုးတက်သည့် ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။ ဝေဆေးဝေဖန်ကာပါ။

ကုသမး ဂ်ပါသလား။

လတ္တေလာတြာ သိဂ်းဖာကာဒား အေထာက္ခံထားပူပေသာ ကုသမး မဂ်ပါ။ လေ့လာထားေသာ စမားသပ္ပဲ
ေဆးဝါးအခိဂ်ပါသည။ သိုေသာ ပိုမိုပူပံးထန္တည့ ပူဖစုမားတြာ လူနာမားသည လိုအပ္ပံ
အေထာက္ခံပေးေသာ စောဒ့ဂ်းကူး (ဥပမာ- အေအီဂ်း IV အရညး စသပူဖဒ့) ကို ရဂ်းဝိုငါသည။

ကြ်းဝိုပိ ပူပန္တမးဖာကပါသလား။

UVM က်းမာေရး ကြန္ကု၏ အုမဒ့မားဆံး ဦးစားပေးသည လူနာမားအတြက အရညးသြးဂ်သည့
စောဒ့ဂ်းကူး ပံပိုးရန ပူဖစုမး ဝန္တမားမားအတြက ဘေးကဒားစိတ်ရသည့ လုပုနးခြငစု
ထိနးသိမးပူဒား ပူဖစုပါသည။ အလားတူ က်းမာေရး စောဒ့ဂ်းကူး ပူဖစုဒ့ဝိုငါပေးပူဖဒ့
အဖြာအစညး၏ သိသာထာထာေသာ အေတြာအသကံမီးမတစ္ဆ့ တံပူပန္တမး လုပုနးလုပုညးမားကို
ေရးဆြးဆာဒြကွဲပါသည။ စညးကမးထိနးသိမးေရး အဖြာသည အရန္တ့ဝိုပိမးဝိုငါ ကမာတစ္ဆးတးမ
ဝဒေရာကာသည့ အခိက္ခလကားအတိုဒား အံဝငြိန္ စီမံပေးေသာ အစီအစဉ်းကို
ညးဝိုဒားဝိုဒားဆာဒြကွဲပါသည။ ဤအုပူတြာ ဝေဂတနး က်းမာေရး စောဒ့ဂ်းကူး ပံပိုးသူမား၊
ဝါရဒ့ ခေါဒားဆာဒ့၊ လူနာ ထားဂ်မး၊ ပံပိုးမး စီမံခန္ဒါခြေေရး၊ စကူးလုပုနးဆိုည သန္ဂုဒားမး၊ ဝန္တမားမား
ပညာပေးသူမား၊ အေရးပေဒ့ အရန္တ့ဝိုပိမး ကြ်းမားကညးမား၊ အေထာက္ခံပံမား စီမံခန္ဒါခြေေရး၊ ခေဆးဆိုဒါ
ဆက္ြယုေရးမား၊ ကူးစကူးေရာဂါ ကာကြယုေရးဝိုဒား ကူးစက္တတေသာ ေရာဂါမား ပါဝငါသည။ UVM
က်းမာေရး ကြန္ကည လကဂ် CDC, ဗမဒ့ပူပည့ယု က်းမာေရးဌာန၊ နယူးေရာဒ့ ပူပည့ယု က်းမာေရးဌာန
အသကံပူပိခ်ကားကို အခိနးဝိုဒားတေပုပညီ ပူဖစုစေရန ဆက္က ကေဆာဒြကွဲပါသည။

မညီ စိုးရိမ္ပူပန သဒ့သနညး။

ေရာဂါလကရုဏာမားသည သိမ္မေတြာမ္မ ပူပံးထန္တည့ထိ (ယခန္ က်းမာေရး ပူပံနာ ဂ်သူမားအတြက)
ဂ်ပီး လူအမားစုတြာ အေတာဒ့အတန သိမ္မေတြာသည့ အသကုဂးလမးေဖာကာဒားဆိုည နာမက်နးမး
ဂ်ပါသည။ တုပေတြာ အပါအဝဒ ကြ်းဝိုပိ ဝေဒတြာ အုခား အသကုဂးလမးေဖာကာဒားဆိုည
ဗိုဒားရပွားတြာ ဂ်သညီ မေမရန အေရးဆကီးပါသည။ တုပေတြာ ကာကြယုေဆး ထိုးရန အလြန
ေနာက္ကေသးပါ။